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Doctorul	Luca,	chiar	de	la	începutul	evangheliei	scrise	de	el	sub	călăuzirea	Duhului	Sfânt,	ne	descoperă	două	
evenimente	diferite	şi	totuşi	atât	de	asemănătoare.

Un	înger	al	Domnului	se	arată	unui	preot,	numit	Zaharia,	chiar	în	dreapta	altarului	pentru	tămâiere.	Peste	câteva	
luni,	un	alt	înger,	de	astă	dată	ca	semn	al	importanţei	mesajului,	îi	aflăm	şi	numele,	anume	Gabriel,	se	arată	Mariei.	

Peste	alte	câteva	luni,	tot	un	înger	se	arată	unor	păstori,	aflaţi	în	câmp	împrejurul	turmei	lor,	în	ţinutul	Betleemului.	Trei	îngeri,	
acelaşi	mesaj:	„Nu vă temeţi!”.	Dar	apogeul	descoperirilor	cereşti	prin	îngeri	se	arată	atunci	când,	deodată,	apare	o	mulţime	de	
oaste	cerească,	lăudând	pe	Dumnezeu	şi	zicând:	„Slavă lui Dumnezeu în locurile preaînalte şi pace pe pământ între oamenii plăcuţi 
Lui.”	–	Luca	2:14

Păstorii	erau	oameni	fără	educaţie,	care	şi-au	găsit	de	muncă	făcând	ceva	ce	aproape	nimeni	nu	ar	fi	făcut.	Aşa	se	spune	
aproape	în	orice	mesaj	legat	de	Întruparea	Domnului	Isus!

Invit	pe	cititorii	revistei	Calea	Credinţei	să	privească	dincolo	de	ceea	ce	societatea	de	atunci	şi	de	acum	gândeşte	despre	
păstori.	Pentru	a	împlini	Scriptura,	evenimentele	legate	de	Naşterea	Mântuitorului	se	împlinesc	în	Betleemul	Iudeii.	Prorocul	
Mica,	cu	sute	de	ani	în	urmă,	afirmă	acest	lucru:	„Şi tu, Betleeme Efrata, măcar că eşti prea mic între cetăţile de căpetenie ale lui 
Iuda, totuşi din tine Îmi va ieşi Cel ce va stăpâni peste Israel şi a cărui obârşie se suie până în vremuri străvechi, până în zilele veşniciei.” 
–	Mica	5:2

Chiar	dacă	în	Evanghelia	după	Matei	nu	regăsim	identic	prorocia,	nu	este	vorba	despre	o	citare	greşită.

Matei	scrie	„ţinutul	lui	Iuda”	şi	nu	Efrata.	Este	vorba	despre	faptul	că	Efrata	se	referă	la	Betleem	în	pasajul	lui	Mica,	iar	Betleem	
este	localizat	în	ţinutul	lui	Iuda.	De	asemenea,	Matei	foloseşte	expresia	„va	păstori	pe	poporul	meu	Israel”,	iar	Mica	nu,	chiar	
dacă	şi	el	proroceşte	despre	un	conducător	„Cel ce va stăpâni peste Israel”	(Mica	5:2).

Expresia	în	fond	este	luată	din	2	Samuel	5:2.	Matei	pur	şi	simplu	citează	din	Mica	5:2	şi	Samuel	5:2.

Fiindcă mulţi s-au apucat să alcătuiască o istorisire amănunţită despre lucrurile care s-au petrecut printre noi... 
am găsit şi eu cu cale, prea alesule Teofile, după ce am făcut cercetări cu de-amănuntul asupra acestor lucruri 
de la obârşia lor”... Luca 1:1-3

Împăratul  
de curând 
născut!
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Dar	mai	există	ceva	mult	mai	important:	de	ce	a	ales	Dumnezeu	să	le	spună	unor	păstori	că	li	s-a	născut	un	
Mântuitor?	Erau	păstorii	aceştia	lipsiţi	de	educaţie,	în	stare	să	înţeleagă	ce	înseamnă	„Mântuitor”?	Sau	mai	degrabă,	
aceşti	păstori	„speciali”	erau	chemaţi	primii	să	vadă	şi	să	spună	mai	departe	că	„ceea	ce	au	văzut	şi	auzit”	era	
întocmai	cum	li	se	spusese.	Betleem	era	locul	unic	unde	se	creşteau	turmele	de	oi,	din	care	se	luau	miei	pentru	

jertfă.	Iar	aceşti	miei	erau,	spune	tradiţia,	înveliţi	cu	o	pătură	exact	aşa	cum	copiii	nou-născuţi	sunt	înfăşaţi	în	scutece.

De	ce	L-au	găsit	pe	pruncul	Isus	într-o	iesle	şi	înfăşat	în	scutece?	Deoarece	doar	aşa	Îl	puteau	deosebi	de	alţi	copii	din	case,	
dar	pruncul	din	iesle	nu	era	un	copil	oarecare,	ci	unul	ai	cărui	părinţi	nu	au	mai	avut	loc	în	casa	de	poposire.	Era	chiar	„Mielul”	
lui	Dumnezeu,	Mântuitorul!	Cine	Îl	putea	recunoaşte	mai	bine	decât	nişte	păstori,	dar	care	creşteau	oile	şi	mieii	pentru	jertfe	
de	la	Templu!	Pentru	toţi	aceia	care	doresc	să	afle	mai	mult	despre	acest	subiect	cred	că	ar	trebui	să	aibă	în	vedere	şi	Mica	
4:8.	Când	păstorii	s-au	întors	de	la	Betleem,	ce	i-a	determinat	„să slăvească şi să laude pe Dumnezeu”	decât	faptul	că	li	s-a	
confirmat	că	au	găsit	pe	acela	care	este	Mântuitorul!

Spre	deosebire	de	mesajul	Cerului	către	oameni	„Nu vă temeţi, vă aduc o veste bună”,	la	Ierusalim	au	ajuns	şi	magii	din	Răsărit	
care	căutau	să	afle	„unde este Împăratul de curând născut al iudeilor, am venit să ne închinăm Lui”!

Reacţia	lui	Irod	a	fost	„s-a tulburat mult şi tot Ierusalimul s-a tulburat împreună cu el” (Matei	2:3).

Poate	mulţi	cititori	ai	Scripturii	cred	că	magii	au	intrat	în	Ierusalim	şi	au	găsit	un	loc	de	poposire	şi	apoi	s-au	prezentat	la	Irod	
să-l	întrebe	ce	ştie	despre	naşterea	noului	împărat.	Nicidecum,	au	căutat	să	afle	acest	lucru	punând	întrebări	oamenilor,	iar	
vestea	a	ajuns	şi	la	Irod,	recunoscut	de	toţi	şi	de	temut	pentru	îndepărtarea	brutală	a	tuturor	acelora	care	puteau	avea	drept	
la	tronul	Iudeii.

Tot	Ierusalimul	s-a	tulburat,	ştiind	că	vor	urma	în	curând	acţiuni	de	căutare,	dar	mai	ales	printr-o	cruzime	de	nedescris,	de	
eliminare	a	oricărui	posibil	pretendent.	Preoţii	cei	mai	de	seamă	şi	cărturarii	au	răspuns	prompt	la	întrebarea	lui	Irod	că	ştiu	
din	Scriptură:	Hristosul	trebuia	să	se	nască	în	Betleem.

Ştiau	Scriptura...	dar	nu	mai	aveau	inimă	să	o	creadă.	Da,	ştim	despre	ce	este	vorba,	dar	pe	noi	nu	prea	ne	interesează	în	aceste	
zile	vestea	aceasta.

Magii	au	venit	din	depărtare	să	caute	pe	Împăratul	pe	baza	apariţiei	unei	stele.	Dar	cunoscătorii	Scripturii,	aflaţi	la	aproximativ	
8	kilometri	de	Betleem,	aveau	alte	griji,	să	placă	lui	Irod,	nu	lui	Dumnezeu.

Ceea	ce	aveau	de	învăţat	din	acest	pasaj	este	faptul	că	nicio	stea,	un	vis,	un	înger,	nu	pot	arăta	deplin	voia	lui	
Dumnezeu,	planul	Lui,	mai	bine	decât	Scriptura.	Chiar	şi	magii	trebuiau	să	audă	Scriptura	care	să	le	confirme	că	
ceea	ce	ei	căutau,	călăuziţi	de	stea,	este	Hristosul,	Împăratul	lui	Israel!

Magii	au	venit	la	Ierusalim	călăuziţi	de	o	stea,	dar	au	plecat	de	la	Betleem	călăuziţi	de	Dumnezeu	printr-un	vis.	
Cu	alte	cuvinte,	Dumnezeu	nu	doar	că	le-a	confirmat	căutarea	descoperindu-le	pe	Împăratul	de	curând	născut,	dar	le-a	şi	
transformat	vieţile:	au	venit	pe	drumul	căutării	şi	au	plecat	pe	drumul	însoţirii	cu	Dumnezeu”.	Au	plecat	de	acasă	căutând	pe	
Împăratul,	s-au	întors	acasă	cunoscându-L	pe	Dumnezeu	şi	aceasta	doar	după	ce	s-au	închinat	Împăratului	Hristos.	Doar	cine	
se	închină	lui	Hristos	este	acceptat	de	Dumnezeu.	

 Virgil	ACHIHAI
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Timp	de	multe	secole	creştinii	au	fost	caracterizaţi	
de	către	semenii	lor,	ca	fiind	oameni ai Cărţii! Nu	
oameni	ai	constituţiilor,	deşi	ei	au	respectat	legile	
ţărilor	lor,	şi	nu	oameni	ai	manualelor,	deşi	mulţi	

dintre	ei	au	aprofundat	ştiinţa.	Creştinii	autentici	au	fost	şi	
sunt	oameni	cu	viaţa	legată	de	Cuvântul	divin.

Nu	mai	este	un	secret	pentru	nimeni	faptul	că	ideile	au	
o	putere	uriaşă.	De	fapt,	ideile	fac	istoria.	Cele	mai	nobile	
acţiuni,	ca	şi	cele	mai	oribile	atrocităţi,	au	fost	generate	de	
idei.	Acele	idei	care		au	venit	de	la	Dumnezeu	şi	astfel	au	
fost	însoţite	de	puterea	Sa,	au	avut	o	influenţă	benefică	şi	un	
impact	puternic.	Toate	ideile	divine	sunt	înregistrate	în	Sfânta	
Scriptură.	Tot	ceea	ce	umanitatea	are	cu	adevărat	nevoie	
găseşte	în	Biblie.		

Preocupările	care	ne	frământă	mintea	tind	să	se	concretizeze	
în	realităţi	şi	de	aceea	o	minte	preocupată	de	Cuvântul	lui	

Dumnezeu,	legată	de	voia	divină	manifestată	în	acest	Cuvânt,	
tinde	să	construiască	o	personalitate	plăcută	lui	Dumnezeu.	

Există	foarte	multe	texte	în	Biblie	care	surprind	importanţa	
studierii	şi	împlinirii	Cuvântului.	În	aceste	texte,	Scriptura	este	
prezentată	ca	fiind	o	hrană	duhovnicească,	o	sursă	de	putere	
spirituală,	o	modalitate	de	înviorare	pentru	suflet,	un	izvor	de	
bucurie,	o	accesare	a	înţelepciunii,	etc.

Unul	dintre	pasajele	care	surprind	într-un	mod	clar	
importanţa	Cuvântului	lui	Dumnezeu	şi	rolul	decisiv	
realizat	de	manifestarea	principiilor	divine	în	viaţa	umană	
este	capitolul	34	din	2	Cronici.	Cronicarul	îşi	construieşte	
argumentaţia	plecând	de	la	prezentarea	tragediilor	care	au	
loc	atunci	când	aceste	principii	sunt	ignorate,	prin	contrast	cu	
marile	beneficii	aduse	vieţii	de	implementarea	acestora.	

I M P O R T A N Ț A  C UVÂ N T U L U I  
L U I  D U M N E Z E U  P E N T R U  
V I A Ț A  P E R S O N A L Ă

CARTEA LEGII
2 cronici 34

 Cătălin MIRON

   >>
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De	aproximativ	jumătate	de	secol,	Cartea	Legii	
lui	Dumnezeu	fusese	pierdută	şi	din	această	
cauză	s-au	dezvoltat	indiferenţa	faţă	de	relaţia	
cu	Dumnezeu	şi	faţă	de	Casa	Lui,	rătăcirea	

spirituală,	idolatria,	imoralitatea,	vrăjitoria	şi	alte	realităţi	
incompatibile	cu	statutul	poporului	ales	(2	Cronici	33.1-
9).	Apoi,	un	rege	tânăr,	cu	numele	Iosia,	a	ajuns	pe	tron	şi	
a	ordonat	restaurarea	Templului,	prilej	cu	care	oamenii	săi	
au	redescoperit	Cartea	Legii.	În	loc	să	fie	într-o	poziţie	de	
cinste	pentru	a	direcţiona	gândirea,	conduita	şi	închinarea	
poporului,	în	loc	să	fie	centrală	pentru	regi	şi	preoţi,	în	loc	
să	fie	determinantă	pentru	familiile	din	ţară,	Cartea lui 
Dumnezeu era acoperită de arginţi şi ascunsă în 
spatele slujbelor religioase.

Realităţile	din	zilele	noastre	în	creştinismul	evanghelic	
românesc	ne	descoperă	aceeaşi	direcţie.	Sub	presiunea	
materialismului,	care	pune	stăpânire	pe	inima	oamenilor	
religioşi,	Scriptura	îşi	pierde			poziţia	ei	centrală,	iar	interesul	
pentru	bani	sau	proprietăţi	este	atât	de	mare	încât	interesul	
pentru	Cuvântul	lui	Dumnezeu	a	scăzut	treptat	până	a	
dispărut.	Oamenii	rămân	religioşi	şi	continuă	să	participe	
la	”slujbele	bisericeşti”,	însă	doar	în	virtutea	unei	tradiţii	
omeneşti.	Niciodată,	de	când	au	pătruns	în	spaţiul	românesc,	
evanghelicii	nu	au	experimentat	un	analfabetism	biblic	mai	
mare	ca	în	această	vreme.	Cu	toate	acestea,	niciodată	în	
istoria	României	nu	au	fost	mai	mulţi	evanghelici	(declaraţi)	
ca	acum.	

Sociologul	evanghelic	Remus	Runcan,	în	recenta	sa	lucrare	
„O analiză sociologică a spiritualităţii în bisericile evanghelice din 
România”,	lucrare	fundamentată	pe	sondaje	făcute	în	mediul	
evanghelic	românesc,	concluzionează	că	doar	aproximativ	
22%	dintre	evanghelici	citesc	Biblia	cel	puţin	o	dată,	integral,	
pe	parcursul	unui	an.1

Anul	2022	a	fost	declarat	”Anul	Cuvântului	lui	Dumnezeu”	în	
cadrul	cultului	nostru.	În	consecinţă,	o	privire	atentă	asupra	
importanţei	acestui	Cuvânt	pentru	viaţa	personală,	aşa	cum	
reiese	din	practica	lui	Iosia	şi	a	generaţiei	lui,	ne-ar	fi	de	mare	
folos.	Iată	ce	învăţăm	din	experienţa	lor:

Cunoaşterea Cuvântului 
generează credinţă

Când	logofătul	Şafan	a	citit	Cartea	Legii	în	auzul	
lui	Iosia,	regele	nu	a	rămas	nepăsător.	Inima	i		
s-a	smerit.	El	a	acceptat	prin	credinţă	cuvintele	
citite	(2	Cronici	34.18-30).	Împăratul	şi-a	sfâşiat	

hainele	şi	a	plâns	înaintea	Domnului	iar	apoi	a	convocat	

1Deși în acest sondaj creștinii după Evanghelie sunt clasați mai bine la acest 
capitol, cifrele nu ne fac cinste nici nouă. Iar dacă trebuie să ne referim și la 
împlinirea adevărurilor pe care le citim, realitatea ne este și mai nefavorabilă.

o	adunare	sfântă	în	curtea	Templului.	Unul	câte	unul,	cei	
chemaţi	la	această	întrunire	s-au	pus	de	acord,	prin	credinţă,	
cu	adevărurile	sfinte	ale	Bibliei.	Duhul	lui	Dumnezeu,	folosind	
textul	Scripturii,	a	trezit	în	ei	credinţa	adevărată.

Aşa	a	fost	în	cazul	lor	şi	aşa	a	fost	în	cazul	tuturor	
adevăraţilor	credincioşi.	Credinţa	adevărată	nu	se	naşte	
într-un	vid	al	cunoaşterii	voii	lui	Dumnezeu,	ci	în	spaţiul	
duhovnicesc	interior	creat	de	expunerea	la	Cuvânt.	Apostolul	
Pavel	avea	să	afirme	peste	ani:	„credinţa vine în urma auzirii; iar 
auzirea vine prin Cuvânt”	(Rom.	10.17).	Nimeni	nu	se	poate	
bucura	de	credinţă	în	afara	lucrării	pe	care	Duhul	Sfânt	o	face	
prin	Cuvântul	lui	Dumnezeu.	De	aceea,	cu	cât	cineva	este	mai	
expus	Cuvântului	divin,	cu	atât	se	va	bucura	de	o	credinţă	
mai	bine	consolidată.

Iată	de	ce,	ne	facem	un	deserviciu	atât	de	mare	când	neglijăm	
studierea	Scripturii.

În	aceste	vremuri	confuze,	în	care	nesiguranţa	domină	inima	
oamenilor,	generând	panică	şi	depresie,	doar	credinţa	este	
în	măsură	să	ne	dea	echilibru,	tărie	spirituală	şi	pace.	Avem	
nevoie	de	o	aplecare	disciplinată,	minuţioasă	şi	perseverentă	
asupra	Sfintei	Scripturi.	

Credinţa adevărată 
accesează legământul 

Conceptul	de	legământ	este	pivotal	în	întreaga	
revelaţie	biblică.	Fiecare	acţiune	divină	sau	umană	
prezentată	în	Biblie	este	aşezată	sub	un	legământ	
şi	fiecare	text	scriptural	îşi	primeşte	sensul	în	

temenii	acelui	legământ	în	care	se	înscrie.	

Când	adevărurile	Cărţii	sfinte	au	devenit	stăpâne	peste	inima	
lui	Iosia	şi	a	contemporanilor	săi,	generând	credinţa,	prima	
decizie	majoră	la	care	au	recurs	a	fost	aceea	de	încheiere	a	
unui	legământ	cu	Dumnezeu.	Observăm	că	Moise	şi	poporul	
Israel,	în	câmpia	Moabului,	au	avut	nevoie	de	o	”experienţă	
deuteronomică”	a	rededicării,	a	înnoirii	legământului	făcut	
anterior	la	Sinai,	stabilind	astfel	un	precedent	spiritual.	
Rededicarea	este	astfel	o		experienţă	traversată	şi	de	alţi	
predecesori	ai	lui	Iosia:	Iosua	şi	poporul	Israel	la	Sihem,	
Samuel	la	sfârşitul	vieţi	sale,	Asa,	Iosafat,	Ezechia	şi	toţi	
contemporanii	acestora.	În	fiecare	caz	în	parte,	legământul	
a	dat	sens	atât	istoriei	poporului	lor	(ei	înţelegând	această	
istorie	ca	pe	un	rezultat	al	voinţei	divine)	cât	şi	vieţii	lor	
personale.	

Orice	rededicare	este	cauzată	de	cunoaşterea	voii	divine,	
condiţie	fundamentală	în	cazul	oricărui	legământ	biblic.	
Protecţia	spirituală	este	găsită	numai	prin	aşezarea	sub	
legământul	divin.	Numai	în	aceste	condiţii,	Dumnezeu	a	ales	
să	amâne	pedeapsa	pentru	păcatul	poporului	Israel	până	după	
moartea	lui	Iosia	(2	Cronici	34.28).

În	mod	similar,	în	vremea	de	acum,	după	ce	o	persoană	se	
pune	de	acord,	prin	credinţă,	cu	adevărurile	Scripturii,	ea	este	
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aşezată	sub	incidenţa	Noului	legământ,	iniţiat	de	Dumnezeu	
la	Calvar,	în	sângele	Domnului	Isus.	În	virtutea	acestui	slăvit	
legământ,	persoana	în	cauză	este	absolvită	de	orice	vină	a	
păcatului	şi	se	bucură,	prin	credinţă,	de	toate	binecuvântările	
spirituale	oferite	de	legământul	acesta.

Trăirea în legământ produce 
adevărata schimbare

De	6	ori	în	5	versete	(2	Cron.	34:29-33)	cronicarul	
face	referire	la	conceptul	de	legământ,	subliniind	
în	acest	fel	importanţa	acestuia	pentru	Iosia	şi	
contemporanii	săi.	Şi	acest	eveniment	nu	a	fost	

măreţ	doar	prin	prisma	abaterii	mâniei	divine	de	la	ei,	ci	şi	
datorită	reformei	spirituale	care	a	avut	loc.	„Urâciunile”	
care	Îl	mâniaseră	pe	Dumnezeu	au	fost	îndepărtate	din	
teritoriile	unde	locuiau	cei	din	poporul	ales,	iar	pe	terenul	
acesta	al	curăţiei	morale	au	început	să-L	slujească	pe	El,	
într-un	mod	adecvat.	Şi	reforma	aceasta	nu	a	ţinut	o	lună	sau	
două,	ci	treisprezece	ani,	până	la	moartea	regelui.	”Vântul”	
acestei	schimbări	a	adus	linişte	într-o	naţiune	tulburată	de	
nesiguranţa	şi	păcatele	din	anii	în	care	Cartea	Legii	”a	stat	sub	
arginţi”.	Prin	deciziile	respective,	Iosia	a	reprezentat	un	factor	
de	transmitere	a	binecuvântării	pentru	întreaga	naţiune.

Şi	astăzi	când,	în	urma	supunerii	faţă	de		Scriptură,	cineva	
intră	în	legământ	cu	Dumnezeu,	prin	credinţa	în	Domnul	
Isus,	viaţa	respectivă	are	parte	de	o	continuă	schimbare,	
integrându-se	într-un	proces	prin	care	se	realizează	
asemănarea	cu	chipul	Domnului	Isus	(2	Cor.	3:8).	Realităţile	
păcătoase	sunt	scoase	afară,	pentru	ca	inima	respectivă	să	fie	
dedicată	deplin	unei	slujiri	autentice	numai	lui	Dumnezeu.

Nu	este	suficient	doar	ca	cineva	să	cunoască	Scriptura.	Între	
fiinţele	create,	cel	mai	bun	cunoscător	al	Bibliei	este	Diavolul.	
Învăţăturile	Bibliei	trebuie	aprofundate,	dar	şi	aplicate.	Asta	
înseamnă	că,	după	ce	am	studiat	Cuvântul	dimineaţa,	vom	
căuta	să-l	aplicăm,	pe	parcursul	zilei.	Dumnezeu	va	genera	
schimbare	în	noi	şi,	în	felul	acesta,	vom	deveni	o	sursă	de	
binecuvântare	pentru	cei	din	jur.

Schimbarea vieţii, produsă 
de Cuvântul lui Dumnezeu, 
aduce aprobarea divină

Î
n	galeria	regilor	buni	ai	poporului	ales	există	două	figuri	
care	se	detaşează	de	întregul	grup,	remarcându-se	prin	
calitatea	evlaviei	lor:	unul	este	David,	iar	celălalt	este	Iosia.	
Unul	este	la	începutul	pleiadei	de	împăraţi,	celălalt	este	la	

finalul	acestui	şir.

Cea	mai	mare	cinste	pe	care	o	putea	primi	un	rege	în	vremea	
lui	Iosia	era	aceea	de	a	fi	pus	alături	de	David	şi	de	a	fi	găsit	
aproximativ	asemănător.	Şi	Iosia	este	cel	care,	din	întregul	

panteon	de	regi	buni,	se	bucură	cel	mai	mult	de	această	cinste	
(2	Cron.	34:2).	Dumnezeu	privea	la	regele	acesta	într-un	mod	
aprobator	şi	nimic	nu	putea	fi	mai	important,	pentru	el,	decât	
realitatea	aceasta!

Şi	n-ar	trebui	să	considerăm	redundant	să	mai	accentuăm	
încă	o	dată	că	totul	a	început	cu	importanţa	Scripturii	în	viaţa	
sa.

În	prezent	cea	mai	mare	cinste	pe	care	o	poate	primi	un	om	
pe	pământ	este	aceea	de	a	fi	considerat,	în	cer,	din	punctul	lui	
Dumnezeu	de	vedere,	asemenea	chipului	Domnului	Isus,	Fiul	
lui	David	(Rom.	8:29)!	

Ni	se	oferă	onoarea	de	a	ne	asemăna,	din	zi	în	zi,	tot	mai	
bine,	nu	cu	Petru	sau	cu	Pavel	sau	cu	Maria,	nu	cu	Mihail	sau	
cu	Gavril,	ci	cu	Cea	mai	frumoasă	Fiinţă	din	univers:	Domnul	
Isus!	Să	Se	uite	Tatăl	din	glorie	la	noi	şi	să	spună:	„Ce	bine	
seamănă	cu	Fiul	Meu!”	Ce-şi	poate	dori	mai	mult	un	om?

Dar,	pentru	aceasta,	trebuie	să	ne	aplecăm	cu	abnegaţie	
asupra	Scripturii	şi	să	căutăm	să	aducem	adevărurile	acesteia	
în	cotidianul	nostru,	pentru	că-L	iubim	pe	Autorul	ei.

Anul	2022	poate	fi,	pentru	aceia	care-l	vor	parcurge,	un	an	
al	conformării	mai	depline	cu	chipul	Domnului	Isus	prin	
aprofundarea	şi	aplicarea	Cuvântului	lui	Dumnezeu!	

„credinţa vine în urma 

auzirii; iar auzirea vine 

prin Cuvânt”. Romani 10:17
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*Program realizat de Virgil Achihai şi Emanuel Răduţ
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Duminică, 02 ianuarie | Evrei 11:6
CREDINŢA PRIN CARE SUNTEM PLĂCUŢI LUI 
DUMNEZEU 

Ori	de	câte	ori	(re)citim	Sfânta	Scriptură	şi	ajungem	la	
cartea	Evrei,	capitolul	11,	este	aproape	imposibil	să	nu	
fim	cercetaţi	prin	Duhul	Sfânt,	de	mărturia	pe	care	au	
dat-o	„eroii”	menţionaţi;	fie	că	le-au	fost	menţionate	

numele,	fie	doar	prin	expresia	„toţi	aceştia”!

Evrei	capitolul	11,	nu	este	o	listă	de	oameni	credincioşi	şi	doar	
atât.	Prin	repetarea	expresiei	„prin	credinţă”,	scriitorul	epistolei	ne	
aduce	în	prezent,	atât	exemple	de	viaţă	prin	credinţă,	cât	mai	ales	
de	sfârşit	al	vieţii	în	credinţă.	Ne	sunt	prezentaţi	atât	oameni	cât	şi	
fapte	ale	credinţei.	Prin	ele,	aceştia	au	scris	în	istoria	lumii	devenind	
astfel	personaje	ale	ei,	a	istoriei	pe	care	Dumnezeu	a	hotărât	să	o	
înfăptuiască	prin	ei.

Invitaţia	pentru	cititor	este	de	a	fi	şi	el	în	generaţia	lui,	oricare	
ar	fi	aceea,	un	exemplu	de	credincioşie	prin	modul	în	care	îşi	
construieşte	prin	credinţă	o	identitate	şi	o	istorie	de	viaţă.	

Ca	oameni	ai	credinţei	„au	cucerit	împărăţii,	au	făcut	dreptate	[...]	
au	astupat	gurile	leilor,	au	stins	puterea	focului	[...],	dar	au	şi	„suferit	
batjocuri,	bătăi,	lanţuri	şi	închisoare,	au	fost	ucişi	cu	pietre,	tăiaţi	
în	două	cu	fierăstrăul,		[...]	au	rătăcit	prin	pustiuri,	prin	munţi,	prin	
peşteri	şi	prin	crăpăturile	pământului”	(Evrei	11:	34-38).

Adevărata	viaţă	de	credinţă	nu	este	una	a	vorbelor,	amintirilor	din	
trecut,	sau	speranţelor	din	viitor.	Este	acea	trăire	care	nu	vine	din	
fire,	ci	doar	prin	Duhul	Sfânt,	ca	răspuns	al	chemării	clare,	sigure,	
de	netăgăduit,	a	lui	Dumnezeu	Cel	nevăzut.	Prin	credinţă,	nu	prin	
vedere,	„Cel	nevăzut”	devine	„Cel	care	se	descoperă	prin	ochii	
credinţei”.	Cu	fiecare,	Dumnezeu	a	avut	o	lucrare	specifică,	dar	în	
toate	ei	au	văzut	harul,	puterea,	dragostea,	măreţia	Domnului.	Cu	
fiecare	dintre	ei,	Dumnezeu	a	lucrat,	dar	nu	identic,	ci	în	funcţie	de	
planul	Lui	care	trebuia	împlinit	la	vremea	potrivită!

Viaţa	trăită	prin	credinţă	nu	are	întotdeauna	un	sfârşit	în	linişte,	
fără	încercări	sau	persecuţie.	Din	contră,	se	poate	vedea	cum	mulţi	
şi-au	încheiat	viaţa	în	condiţii	teribile	de	suferinţă.	Dar	şi	la	unii	şi	la	
ceilalţi,	credinţa	le-a	fost	răsplătită,	iar	expresia	„bine	slugă	bună	şi	
credincioasă”	era	ceea	ce	ei	îşi	doreau	să	audă	ca	sfârşit	al	vieţii	lor	
pământeşti.

Dar	mai	presus	de	eroii	credinţei,	cartea	Evrei,	ca	de	altfel	întreaga	
Scriptură	ne	îndreaptă	privirile	către	Domnul	Isus	Hristos	(Evrei	
12:2).	Despre	ce	fel	de	bucurie	este	vorba	aici?	se	poate	întreba	
cineva.	Aceea	de	a	vedea	pe	poporul	Său	cu	păcatele	iertate	prin	
credinţa	în	jertfa	Sa.

În	El	şi	prin	El,	Dumnezeu	a	dat	posibilitatea	ca	uşile	cerului	să	fie	
larg	deschise	ca	martiri	precum	Ştefan,	să	poată	vedea	„cerurile	
deschise	şi	pe	Fiul	omului	stând	în	picioare	la	dreapta	lui	Dumnezeu”	
(Faptele	Apostolilor	7:57).	

În	aceste	zile	ne	vom	(re)aminti	de	eroi	ai	credinţei,	cu	nume	
sau	fără	nume,	din	Evanghelii.	Să	ne	lăsăm	încurajaţi	de	mărturia	
credinţei	lor,	gândind	mai	profund	ca	până	acum	la	responsabilitatea	
pe	care	o	avem	în	generaţia	noastră	de	a-L	sluji	pe	Dumnezeu,	
dându-ne	toată	silinţa	să	trăim	în	conformitate	cu	Scriptura	şi	sub	
călăuzirea	Duhului	Sfânt.

Privind	la	noi	înşine,	la	viaţa	noastră	de	credinţă,	un	bun	şi	folositor	
îndemn	pentru	fiecare	dintre	noi,	este	să	spunem	din	toată	inima,	cu	
toată	convingerea	„Doamne	măreşte-ne	credinţa!	

Ce	har,	dar	şi	ce	responsabilitate	avem	în	a	trăi	„printr-o	credinţă	
mare”!	Doar	astfel	vom	putea	împlini	cuvintele	Domnului	Isus:	„Cine	
este	credincios	în	cele	mai	mici	lucruri	este	credincios	şi	în	cele	
mari	şi	cine	este	nedrept	în	cele	mai	mici	lucruri	este	nedrept	şi	în	
cele	mari”!	(Luca	16:10).	

Luni, 03 ianuarie | Luca 2:25-35
SIMEON – UN LOCUITOR AL IERUSALIMULUI 
PLIN DE DUHUL SFÂNT

Sunt	mulţi	predicatori	astăzi	care	vorbesc	despre	Dumnezeu,	
dar	sunt	puţini	aceia	care	vorbesc	prin	puterea	Duhului	Sfânt!	
Simeon	a	fost	înştiinţat	că	într-o	zi	Îl	va	vedea	pe	Hristosul	
Domnului!	Marta	ştia	că	va	fi	o	înviere,	în	ziua	de	apoi,	dar	nu	

ştia	că	Învierea	era	lângă	ea.

Cu	alte	cuvinte,	toţi	oamenii	care	prin	credinţă	caută	pe	Dumnezeu	
şi	voia	Lui,	sunt	binecuvântaţi,	chiar	şi	în	condiţiile	în	care	nu	au	o	
înţelegere	clară	a	modului	şi	timpului	când	vor	primi	binecuvântarea.

Credinţa	nu	este	ceva	despre	care	vorbeşti	tot	timpul	şi	trăieşti	din	
când	în	când!	Simeon,	prin	credinţă	şi	călăuzirea	Duhului	Sfânt	fusese	
înştiinţat	că	va	vedea	cu	ochii	Lui	pe	Mântuitorul!	Dar	nu	ştia	şi	că	
într-o	zi	Îl	va	ţine	pe	braţe	în	Templu.

Dacă	credinţa	nu	schimbă	comportamentul,	gândirea,	caracterul	
după	modelul	Domnului	Isus	Hristos	nu	este	acea	credinţă	
adevărată	„dată sfinţilor odată pentru totdeauna!”	(Iuda	3).	Simeon	a	
aşteptat	ani	până	să	se	împlinească	promisiunea	făcută	lui	că	Îl	va	
vedea	pe	Mesia.	Poate	că	şi	noi	va	trebui	să	aşteptăm	ani	sau	nici	nu	
vom	fi	în	viaţă	la	venirea	Domnului	Isus.	Robul	credincios	trebuie	să	
fie	gata	în	orice	oră	din	zi	sau	noapte	când	va	veni	Stăpânul!

„Eliberează pe robul Tău în pace”	-	doar	credinciosul	care	trăieşte	şi	
umblă	prin	Duhul	poate	spune	din	toată	inima	aşa	ceva,	deoarece	
în	Pruncul	adus	la	Templu	de	Iosif	şi	Maria,	Simeon	„a	văzut	prin	
credinţă”	pe	Hristosul	Domnului!	Mai	mult	decât	atât	nu	avea	ce	să	
mai	vadă!	Prin	credinţă	în	acea	zi	a	văzut	„mângâierea	lui	Israel	şi	pe	
Hristosul”!

Ca	oameni	plăcuţi	şi	iubiţi	de	Dumnezeu,	prin	credinţa	în	Domnul	
Isus	Hristos	şi	călăuzirea	Duhului	Sfânt,	să	nu	obosim	în:

Laudă şi mulţumire:
 ¶ Îl	lăudăm	pe	Dumnezeu	pentru	darul	credinţei	(Efeseni	2:8).
 ¶ Îl	lăudăm	pentru	dragostea	Lui	arătată	în	planul	de	mântuire	
şi	pentru	că	în	Harul	Său	a	făcut	din	ea	o	realitate	pe	care	o	
trăim,	prin	credinţă	încă	de	aici	de	pe	pământ,	iar	în	inimă	avem	
„bucuria mântuirii”!

Smerenie şi pocăinţă:
 ¶ Ne	smerim	privind	la	mărturia	noastră	în	raport	cu	aceea	pe	
care	oameni	ai	credinţei	din	trecut,	au	lăsat-o	ca	pe	un	frumos	
şi	binecuvântat	exemplu	de	viaţă.

 ¶ Ne	pocăim	de	anumite	stări	din	viaţă	pe	care	le-am	îngăduit,	
astfel	că	am	gândit	mai	puţin	către	venirea	Domnului	şi	mai	
mult	la	evenimentele	de	zi	cu	zi	din	ţară	şi	lume.

Cereri şi mijlociri:
 ¶ Ne	rugăm	„la timp şi ne la timp”	pentru	a	păstra	un	dialog	
permanent	cu	Dumnezeu,	prin	rugăciune,	ajungând	astfel	să	
înţelegem	mai	profund	voia	Lui	pentru	noi.

 ¶ Mijlocim	pentru	fraţii	şi	surorile	în	credinţă	care	din	cauza	
vârstei	nu	se	mai	pot	bucura	cu	noi	la	închinare	în	Adunare.	
Dar	şi	pentru	aceia	care	au	ales	să	rămână	izolaţi	de	frăţietate	
în	casele	lor,	din	cauza	temerilor	legate	de	pandemie.
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Marţi, 04 ianuarie | Ioan 19:38-42
IOSIF DIN ARIMATEEA – OMUL CARE ŞI-A 
ARĂTAT CREDINŢA LA VREMEA POTRIVITĂ

Î
n	toate	cele	patru	evanghelii,	Duhul	Sfânt	inspiră	pe	autorii	lor	
să	amintească	de	un	om	numit	Iosif,	de	fel	din	Arimateea!	„Un 
om bogat”	(Matei	27:57),	„un sfetnic cu vază al soborului”	(Marcu	
15:43),	„om bun şi evlavios”	(Luca	23:50),	„ucenic al lui Isus, dar pe 

ascuns, de frica iudeilor”	(Ioan	19:38).

De	ce	este	atât	de	deosebit	acest	om?	Evident,	prin	ceea	ce	a	făcut	
pentru	ca	trupul	Domnului	Isus	să	nu	fie	aruncat	în	„gheena”	de	la	
marginea	Ierusalimului!	Dar	fără	să	realizeze,	el	a	împlinit	Cuvântul	
profetic	al	Scripturii	„mormântul Lui a fost pus la un loc cu cel bogat”	
(Isaia	53:9).

A	fost	un	timp	când	Iosif	a	dorit	să	îşi	păstreze	buna	reputaţie	
printre	iudei,	adică	să	nu	îşi	mărturisească	public	credinţa	în	Domnul	
Isus!	Dar	a	venit	o	zi	în	viaţa	lui,	când	cu	siguranţă	a	înţeles	că	
nu	mai	poate	continua	aşa!	Ce	a	pierdut	şi	ce	a	câştigat	prin	a-şi	
dezvălui	credinţa	în	„Învăţătorul	Cel	Răstignit”?

S-a	dus	la	Pilat	să	ceară	trupul	Aceluiaşi	Isus	pe	care	colegii	lui	din	
Sanhedrin	tocmai	îl	condamnaseră	la	moarte.	Din	acest	moment,	
Iosif	îşi	descopere	înaintea	tuturor,	credinţa	în	Isus.	Se	duce	la	palatul	
lui	Pilat	şi	astfel	„se spurcă”	din	punct	de	vedere	ritual,	în	timp	ce	
colegii	lui	din	Sanhedrin	nu	au	intrat	„ca să nu se spurce şi să poată 
mânca Paştele” (Ioan	18:28).

Iosif	se	identifică	cu	Isus,	atunci	când	hotărăşte	să	îi	pună	trupul	în	
mormântul	lui.	Atinge	trupul	lui	Isus	şi	nu	mai	poate	de	acum	să	
participe	la	sărbătoarea	de	Paşti	(Levitic	11:24-25).	

Viaţa	cu	Hristos	este	şi	una	a	renunţărilor:	conştiente,	asumate,	
înţelegând	bine	care	vor	fi	pierderile.	El	aştepta	Împărăţia	lui	
Dumnezeu	şi	de	unde	ar	fi	trebuit	să	înceapă	dacă	nu	de	la	
Ierusalim!	Poate	şi	de	aceea	şi-a	cumpărat	un	loc	pentru	mormânt,	
pentru	ca	atunci	când	va	veni	Împărăţia	şi	cu	ea	Învierea,	să	fie	
printre	„primii”!

Ca	oameni	plăcuţi	şi	iubiţi	de	Dumnezeu,	prin	credinţa	în	Domnul	
Isus	şi	prin	călăuzirea	Duhului	Sfânt,	să	nu	obosim	în:

Laudă şi mulţumire
 ¶ Îl	lăudăm	pe	Dumnezeu	că,	prin	credinţa	în	jertfa	Domnului	
Isus,	avem	iertarea	de	păcate,	pacea	cu	El	şi	viaţa	veşnică.	

 ¶ Îl	lăudăm	pe	Dumnezeu	pentru	lucrările	Sale	cele	minunate	
făcute	cu	noi	ca	şi	copii	ai	Lui,	în	trecut,	prezent,	dar	şi	pentru	
cele	din	viitor!

Smerenie şi pocăinţă
 ¶ Ne	smerim	că	de	prea	multe	ori	nu	am	avut	curajul	de	a	vorbi	
oamenilor	cu	poziţii	sociale	înalte	în	societate,	despre	Domnul	
Isus.

 ¶ Ne	pocăim	de	starea	în	care,	datorită	împrejurărilor	prin	care	
ne-a	trecut	Dumnezeu,	nu	am	avut	ochii	deschişi	ca	să	vedem	
oportunităţile	pregătite	de	El	pentru	noi	şi	nu	am	avut	o	inimă	
înflăcărată	pentru	a	trăi	„frumos ca în timpul zilei” (Romani	
13:13), prin	credinţa	în	Mântuitorul	Hristos.

Cereri şi mijlociri
 ¶ Ne	rugăm	pentru	„toţi cei ce sunt înălţaţi în dregătorii”	(1	Timotei	
2:4)	ca	şi	ei	să	poată	auzi	Cuvântul	Evangheliei	şi	să	vină	la	
cunoştinţa	adevărului!

 ¶ Mijlocim	pentru	toţi	credincioşii,	inclusiv	pentru	„cei din casa 
Cezarului” (Filipeni	4:22)	ca	Dumnezeu	să	le	binecuvânteze	
mărturia,	să	nu	se	ruşineze	în	a	vorbi	şi	trăi	Evanghelia,	să-şi	
păstreze	„credinţa şi un cuget curat” (1	Timotei	3:9).

Miercuri, 05 ianuarie | Matei 15:21-28
FEMEIA CANANEANCĂ – FEMEIA CARE A 
ARĂTAT CE ÎNSEAMNĂ SĂ AI O CREDINŢĂ MARE

Mulţi	dintre	noi	au	auzit	această	expresie	„dacă nu ai 
pierdut credinţa, nu ai pierdut nimic”!

În	timpul	vieţii,	vor	veni	şi	zile	când	credinţa	ne	va	fi	
încercată	„fraţii Mei, să priviţi ca o mare bucurie când treceţi 

prin felurite încercări, ca unii care ştiţi că încercarea credinţei voastre 
lucrează răbdare”	(Iacov	1:2-3).	Desigur,	cunoscând	Scriptura,	ştim	
că	încercările	lucrează	atât	pentru	împlinirea	planului	lui	Dumnezeu	
cu	noi,	când	şi	pentru	folosul	nostru	duhovnicesc.	Ne	este	îndeajuns	
Harul	Lui?	

Credinţa	mare	va	trece	peste	toate	„testele”	la	care	va	fi	supusă	în	
timp;	de	exemplu,	prin	împrejurări	dificile	sau	prin	lipsa	rezultatelor	
imediate.	O	credinţă	mare	nu	va	striga	către	Dumnezeu	pentru	a-şi	
prezenta	meritele,	ci	pentru	a	cere	milă	şi	îndurare.	O	credinţă	mare	
nu	poate	fi	găsită	la	oameni	care	cinstesc	pe	Dumnezeu	cu	gura,	dar	
cu	inima	sunt	departe	de	El.	Credinţa	mare	va	primi	orice	i	se	dă,	
chiar	dacă	aparent	poate	fi	puţin	sau	foarte	puţin!

O	credinţa	mare	este	şi	aceea	care	intervine	la	Dumnezeu	pentru	
o	altă	persoană.	Rezultatele	unei	credinţe	mari	se	vor	îndrepta	mai	
degrabă	către	alţii,	decât	către	sine.	Credinţa	nu	devine	mare	de	
la	sine,	ci	prin	smerenie,	ascultare,	acceptare,	primire	a	ceea	ce	îţi	
spune	sau	oferă	Dumnezeu.

Credinţa	mare	va	conduce	întotdeauna	la	apropierea	de	Dumnezeu	
şi	la	adâncirea	în	cunoaşterea	Lui,	în	nici	un	caz	nu	te	va	îndepărta	
de	El.	Iar	o	credinţă	mare	ştie	că	răsplata	este	„la sfârşitul călătoriei” 
cu	Dumnezeu	nu	la	începutul	acesteia.

Ca	oameni	plăcuţi	şi	iubiţi	de	Dumnezeu,	prin	credinţa	în	Domnul	
Isus	şi	prin	călăuzirea	Duhului	Sfânt,	să	nu	obosim	în:

Laudă şi mulţumire
 ¶ Îl	lăudăm	pe	Dumnezeu	că	ni	S-a	descoperit	şi	nouă	celor	
dintre	neamuri	care	eram	„fără drept de cetăţenie în Israel, străini 
de legămintele făgăduinţei, fără nădejde şi fără Dumnezeu în lume” 
(Efeseni	2:12).

 ¶ Îl	lăudăm	pe	Dumnezeu	deoarece	„prin El, şi unii şi alţii avem 
intrare la Tatăl într-un Duh. Aşadar, voi nu mai sunteţi nici străini, nici 
oaspeţi ai casei, ci sunteţi împreună cetăţeni cu sfinţii, oameni din 
casa lui Dumnezeu” (Efeseni	2:	18-19).

Smerenie şi pocăinţă 
 ¶ Ne	smerim	pentru	că	de	prea	multe	ori	am	ales	mai	mult	
să	vorbim	despre	„Marele Preot al mărturisirii noaste, adică 
Isus”	(Evrei	3:1),	decât	să	trăim	în	plinătatea	Duhului	Sfânt,	
înflăcărând	astfel	atât	credinţa	din	noi,	cât	şi	a	altor	credincioşi.

 ¶ Ne	pocăim	de	faptul	că,	deşi	am	văzut	mulţi	credincioşi	cu	o	
viaţă	trăită	prin	puterea	Duhului	Sfânt,	am	ales	mai	degrabă	să	
ne	mulţumim	cu	o	trăire	zilnică	în	care	măreţia	lui	Dumnezeu	
este	limitată	de	mica	noastră	credinţă!

Cereri şi mijlociri
 ¶ Ne	rugăm	pentru	ca	prin	ascultare,	smerenie,	dragoste	de	
Dumnezeu	şi	Cuvântul	Său,	să	facem	„orice gând, rob ascultării 
de Hristos”	(2	Corinteni	10:5), astfel	încât	mărturia noastră	de 
„pocăiţi” să	fie	confirmată	prin	faptele	credinţei.

 ¶ Mijlocim	pentru	copiii	şi	nepoţii	noştri,	astfel	încât	la	vremea	
cercetării	lor	de	către	Dumnezeu	să	primească	cu	bucurie	
darul	credinţei	şi	al	pocăinţei	chiar	şi	în	vremuri	ca	acestea	
din	zilele	noastre	şi	care	ne	îngrijorează	mult	mai	mult	decât	
trebuie.
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Joi, 06 ianuarie | Marcu 10:46-52
BARTIMEU – ORBUL CARE A STRIGAT CU 
CREDINŢĂ LA DOMNUL ISUS

Istoria	vieţii	lui	Bartimeu	este	redată	de	cei	trei	evanghelişti	
sinoptici	–	Matei	20:29-34	(doi	orbi),	Marcu	10:46-52,	Luca	
18:35-43	–	dar	numai	Marcu	îi	spune	numele.	

În	drum	spre	Ierusalim,	Domnul	Isus	a	trecut	prin	Ierihon	şi	a	
fost	singura	ocazie	pe	care	Bartimeu	a	avut-o	de	a	se	întâlni	cu	El.	
Bartimeu	era	un	om	suferind,	şi	aceasta	se	vedea	din	starea	fizică	
(cerşetor	orb)	şi	din	cea	socială	(şedea	jos	lângă	drum	şi	cerea	de	
milă).	În	aceste	condiţii	a	aflat	că	trece	Domnul	Isus	pe	drum	şi	a	
început	să	strige	la	el:	„Isuse, Fiul lui David, ai milă de mine!”	(v.	47).	

Strigătul	lui	Bartimeu	a	fost	unul	al	suferinţei	(v.	47),	pentru	că	el	
cerea	mila	Domnului	Isus	în	starea	grea	în	care	se	afla.	Suferinţa	îi	
aduce	pe	oameni	în	poziţia	disperării,	a	descurajării	şi	a	neputinţei,	
pentru	a	striga	la	Dumnezeu.	Bartimeu	nu	dorea	mila	Domnului	
pentru	mâncare	sau	bani,	ci	dorea	ceva	mai	mult	de	atât,	voia	să	vadă!	
Şi	numai	Domnul	Isus	putea	răspunde	la	cererea	sa.

Apoi	este	un	strigăt	al	stăruinţei	(v.	48).	Oamenii	din	jur	nu	înţelegeau	
starea	lui	şi-i	cereau	să	tacă,	dar	el	insista	şi	mai	tare.	Bartimeu	a	
înţeles	că	Domnul	Isus	e	singurul	care	îl	poate	ajuta	şi,	de	aceea,	în	
ciuda	împotrivirii	celorlalţi,	a	continuat	să	strige	la	Domnul,	pentru	că	
el	avea	o	cauză	de	adus	înaintea	Lui.

Şi	mai	este	un	strigăt	al	speranţei	(v.	51),	pentru	că	Domnul	Isus	
s-a	oprit	şi	l-a	chemat	la	Sine.	Iar	înaintea	Lui,	Bartimeu	a	auzit	
extraordinarele	cuvinte:	„credinţa ta te-a mântuit”	(v.	52).	Prima	
persoană	pe	care	a	văzut-o	Bartimeu	a	fost	chiar	Domnul	Isus,	Acela	
care	i-a	deschis	ochii.	

Bartimeu	a	plecat	dinaintea	Domnului	Isus	un	om	schimbat,	pentru	
că	din	prezenţa	Lui	nu	poţi	pleca	la	fel	cum	ai	venit	la	El.	Şi	astăzi	El	
dă	alinare	în	suferinţă,	întărire	în	necaz,	iertare	de	păcate,	mântuire	şi	
viaţă	veşnică.	

Ca	oameni	plăcuţi	şi	iubiţi	de	Dumnezeu,	prin	credinţa	în	Domnul	
Isus	şi	prin	călăuzirea	Duhului	Sfânt,	să	nu	obosim	în:

Laudă şi mulţumire:
 ¶ Îl	lăudăm	pe	Dumnezeu	pentru	că	ne-a	deschis	şi	nouă	ochii	
spirituali	ca	să-L	vedem	pe	Domnul	Isus	şi	să	credem	în	El	
(Efeseni	1:18).

 ¶ Îl	lăudăm	pe	Dumnezeu	pentru	că	ne-a	scos	din	întuneric	şi	
ne-a	adus	la	lumină,	prin	lucrarea	Domnului	Isus	Hristos	şi	prin	
credinţa	în	El.

Smerenie şi pocăinţă:
 ¶ Ne	smerim	şi	ne	cerem	iertare	lui	Dumnezeu	pentru	timpul	
când	nu	am	vrut	să	vedem	dragostea	şi	harul	Lui.	

 ¶ Ne	smerim	şi	ne	cerem	iertare	lui	Dumnezeu	pentru	
momentele	când	ne-a	plăcut	mai	mult	întunericul	care	ne	
acoperea	faptele	rele,	în	loc	să	iubim	lumina,	pentru	că	
Dumnezeu	este	lumină	(1	Ioan	1:7).	

Cereri şi mijlociri:
 ¶ Îl	rugăm	pe	Dumnezeu	să	deschidă	ochii	celor	din	
familiile	şi	apropiaţii	noştri,	care	încă	nu	s-au	împăcat	cu	
El.	

 ¶ Îl	rugăm	pe	Dumnezeu	să	ne	dea	ochi	buni	spirituali,	
pentru	a	discerne	bine	lucrurile	în	vremea	în	care	trăim.

Vineri, 07 ianuarie | Luca 17:11-19
SAMARITEANUL LEPROS – OMUL CARE ÎI 
MULŢUMEŞTE DOMNULUI ISUS

Evanghelistul	Luca,	în	urma	cercetărilor	sale	amănunţite	
(1:3),	redă	un	episod	din	lucrarea	Domnului	Isus,	menţionat	
doar	de	el.	Pe	drumul	spre	Ierusalim,	Domnul	Isus	a	întâlnit	
un	grup	de	zece	leproşi	la	intrarea	într-un	sat.	Conform	

prescripţiilor	Legii	(Levitic	13:45-46),	leproşii	au	stat	departe	de	El,	
dar	au	strigat	la	El	„Isuse, Învăţătorule, ai milă de noi!”	(v.	13).	Boala	
contagioasă	îi	separa	de	Domnul	Isus,	dar	suferinţa	şi	nevoia	i-au	
făcut	să	strige	la	El.

Contrar	altor	situaţii	când	Domnul	Isus	s-a	întâlnit	cu	bolnavi,	
în	cazul	acesta	nu	s-a	atins	de	ei,	nici	nu	le-a	spus	un	cuvânt	de	
vindecare,	ci	i-a	trimis	la	preoţi.	Ei	nu	au	pus	la	îndoială	cuvântul	Lui	
şi	au	plecat	spre	preoţi,	aceştia	fiind	cei	care	trebuiau	să	stabilească	
existenţa	bolii	sau	vindecarea	acesteia.	Numai	că	pe	drum	s-a	
realizat	minunea.	Leproşii	au	fost	vindecaţi.	

Din	acest	grup,	doar	unul,	un	samaritean,	s-a	întors	înapoi	la	Domnul	
Isus	ca	să-I	mulţumească.	Pe	drum	lăuda	pe	Dumnezeu	cu	glas	tare	
(v.	15),	şi	când	L-a	reîntâlnit	a	căzut	la	picioarele	Lui	şi	I-a	mulţumit	
(v.	16).	Ce	frumos	când	un	om	înţelege	harul	pe	care	l-a	primit	din	
partea	lui	Dumnezeu	şi	I	se	închină	cu	recunoştinţă.	Toţi	zece	au	
avut	aceeaşi	nevoie,	toţi	zece	au	auzit	aceleaşi	cuvinte	ale	Domnului	
Isus,	toţi	zece	au	experimentat	aceeaşi	vindecare,	dar	numai	unul	s-a	
întors	la	El	să-I	mulţumească.

Ca	urmare,	el	a	primit	mai	mult	decât	ceilalţi,	pentru	că	l-a	auzit	pe	
Domnul	Isus	spunându-i:	„Scoală-te şi pleacă; credinţa ta te-a mântuit.”	
(v.	19).	Deşi	îl	numeşte	un	„străin”,	Domnul	Isus	îl	dă	exemplu	şi	a	
rămas	pe	paginile	Scripturii	şi	pentru	noi,	cei	de	astăzi.

Mulţumirea	nu	depinde	de	naţionalitate	(samaritean),	de	starea	fizică	
(lepros),	de	statutul	social	(exclus	din	societate),	sau	de	grupul	de	
prieteni	(i-a	părăsit	pe	ceilalţi	nouă),	ci	de	dorinţa	de	a	Îl	lăuda	şi	de	
a	Îi	arăta	recunoştinţa	Domnului	Isus	şi	lui	Dumnezeu	pentru	harul	
primit.

Ca	oameni	plăcuţi	şi	iubiţi	de	Dumnezeu,	prin	credinţa	în	Domnul	
Isus	şi	prin	călăuzirea	Duhului	Sfânt,	să	nu	obosim	în:

Laudă şi mulţumire:
 ¶ Îl	lăudăm	pe	Dumnezeu	că,	în	bunătatea	şi	harul	Său,	El	s-a	atins	
şi	de	noi	şi	ne-a	vindecat	de	lepra	păcatului.	

 ¶ Îl	lăudăm	pe	Dumnezeu	că	ne-a	mântuit	prin	Domnul	Isus	şi	
ne-a	făcut	oameni	noi,	cu	o	viaţă	schimbată	şi	un	destin	veşnic.

Smerenie şi pocăinţă:
 ¶ Ne	smerim	şi	ne	cerem	iertare	lui	Dumnezeu	pentru	multele	
momente	când	deşi	am	cunoscut	bunătatea	şi	mila	Lui,	totuşi	
nu	I-am	mulţumit!

 ¶ Ne	smerim	şi	ne	cerem	iertare	lui	Dumnezeu	pentru	că	
uneori	am	ales	compania	grupului	de	prieteni,	decât	părtăşia	cu	
Domnul	Isus	şi	cu	sfinţii	Săi	(credincioşii).

Cereri şi mijlociri:
 ¶ Îl	rugăm	pe	Dumnezeu	să-i	elibereze	din	păcat	şi	din	pierzare	
pe	cei	care	au	nevoie	de	mântuire	(familie,	prieteni,	apropiaţi).	

 ¶ Îl	rugăm	pe	Dumnezeu	să	ne	transforme	viaţa	şi	să	avem	o	
inimă	mulţumitoare	Lui	în	orice	stare	(Filipeni	4:11).	
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Sâmbătă, 08 ianuarie | Matei 8:5-13
SUTAŞUL ROMAN – OMUL CU O CREDINŢĂ 
CARE ÎL UIMEŞTE PE DOMNUL ISUS

Î
n	Capernaum,	Domnul	Isus	a	întâlnit	un	sutaş	(centurion)	care	
se	confrunta	cu	o	situaţie	personală	dificilă.	Robul	său	avea	
nevoie	de	ajutor:	„robul meu zace în casă slăbănog şi se chinuie 
cumplit”	(v.	6).	Pentru	început	constatăm	că	acest	comandant	

roman	avea	o	inimă	bună.	La	poziţia	sa	putea	oricând	să	primească	
sau	să	găsească	un	alt	rob	(sclav),	dar	el	îi	ducea	grija	celui	pe	care	
deja	îl	avea	şi	care	era	bolnav.	Îl	vedea	bolnav,	suferind	şi	chinuindu-
se.	Condiţia	robilor	era	una	precară,	iar	viaţa	lor	nu	valora	nimic,	şi	
totuşi	acest	sutaş	avea	milă	şi	grijă	de	robul	său.

Mai	mult,	avea	şi	o	bună	mărturie	în	comunitate.	Luca	ne	spune	
că	iudeii	L-au	rugat	pe	Domnul	Isus	să-l	ajute	pentru	că	„iubeşte 
neamul nostru şi el ne-a zidit sinagoga”	(Luca	7:4-5).	Era	un	filantrop.	
Luca	spune	că	sutaşul	nu	s-a	întâlnit	personal	cu	Domnul	Isus,	ci	şi-a	
trimis	alţi	robi	la	El.

Sutaşul	ştia	că	la	Domnul	Isus	poate	găsi	o	soluţie.	De	aceea	s-a	
dus	cu	nevoia	sa	la	El.	Numai	că,	în	dialogul	său	cu	Domnul	Isus,	
el	a	arătat	credinţă.	Dar	nu	orice	fel	de	credinţă,	şi	una	care	L-a	
impresionat	pe	Domnul	Isus	(v.	10)	şi	pe	care	El	a	dat-o	drept	
exemplu	celor	care	Îl	însoţeau.	

Deşi	avea	autoritate	peste	o	sută	de	soldaţi	(centurie),	omul	acesta	
a	recunoscut	adevărata	autoritate	pe	care	o	avea	Domnul	Isus:	„zi 
numai un cuvânt, şi robul meu va fi tămăduit”	(v.	8).	Numai	un	cuvânt	
e	deajuns,	Doamne!	Ai	putere	să	vindeci	pe	robul	meu,	pentru	că,	
de	fapt,	Tu	ai	autoritate.	S-a	smerit	înaintea	Domnului	Isus,	„nu sunt 
vrednic să intri sub acoperământul meu”	(v.	8)	şi	i-a	cerut	doar	„un 
cuvânt”.	

Drept	urmare,	credinţa	acestui	om	a	devenit	o	mărturie	pentru	cei	
din	jurul	Domnului	Isus:	„Adevărat vă spun că nici în Israel n-am găsit o 
credinţă aşa de mare.”	(v.	10).	Iar	sutaşului	i-a	fost	ascultată	rugăciunea:	
„Du-te, şi facă-ţi-se după credinţa ta.” (v. 13). Matei	afirmă	că	„robul lui 
s-a tămăduit chiar în ceasul acela”	(v.	13)	ca	o	confirmare	a	puterii	şi	
autorităţii	Domnului	Isus.	Şi	Luca	spune	că	atunci	„când s-au întors 
acasă, trimişii au găsit sănătos pe robul care fusese bolnav”	(7:10).	

Ca	oameni	plăcuţi	şi	iubiţi	de	Dumnezeu,	prin	credinţa	în	Domnul	
Isus	şi	prin	călăuzirea	Duhului	Sfânt,	să	nu	obosim	în:

Laudă şi mulţumire:
 ¶ Îl	lăudăm	pe	Dumnezeu	pentru	că	El	este	Suveranul	care	
stăpâneşte	peste	univers	şi	nimic	nu	se	întâmplă	fără	voia	Lui.

 ¶ Îl	lăudăm	pe	Dumnezeu	pentru	că	ne	poartă	de	grijă	şi	Domnul	
Isus	este	Domnul	şi	Mântuitorul	vieţii	noastre.

Smerenie şi pocăinţă:
 ¶ Ne	smerim	şi	ne	cerem	iertare	lui	Dumnezeu	pentru	
momentele	când	nu	am	recunoscut	autoritatea	Lui	în	viaţa	
noastră,	şi	ne-am	crezut	independenţi.

 ¶ Ne	smerim	şi	ne	cerem	iertare	lui	Dumnezeu	pentru	nepăsarea	
de	care	poate	am	dat	dovadă	faţă	de	nevoile	şi	de	starea	grea	a	
altora	de	lângă	noi.

Cereri şi mijlociri:
 ¶ Îl	rugăm	pe	Dumnezeu	să	se	atingă	şi	de	bolnavii	din	familiile	şi	
din	adunările	noastre,	şi	să	aibă	milă	de	toţi	cei	care	trec	prin	
momente	grele,	de	orice	natură	ar	fi	ele.	

 ¶ Îl	rugăm	pe	Dumnezeu	să	ne	umple	de	compasiune	pentru	alţii,	
ca	să	împlinim	Cuvântul	Lui	în	a	ne	purta	sarcinile	unii	altora	
(Galateni	6:2).	

Duminică, 09 ianuarie | Iuda v. 3
LUPTA PENTRU CREDINŢĂ

Trăim	vremuri	îngăduite	de	Dumnezeu,	când	fiecare	dintre	
noi	se	confruntă	cu	încercări	şi	ispite,	dar	şi	cu	tot	felul	de	
învăţături,	multe	dintre	ele	în	afara	Scripturii.	Iuda	dorea	să	
scrie	credincioşilor	despre	„mântuirea noastră de obşte”,	un	

gând	frumos	şi	încurajator.	Dar	situaţia	reală	pe	care	o	cunoştea,	l-a	
îndemnat	(l-a silit)	să	schimbe	tema	scrisorii,	într-un	puternic	îndemn	
la	luptă.	Citind	epistola,	scurtă	dar	dură,	vedem	că	situaţia	nu	s-a	
schimbat	de	la	data	scrierii	acesteia	la	vremurile	în	care	trăim	astăzi.

Într-un	procent	foarte	mare,	oamenii	spun	că	sunt	credincioşi.	
Dincolo	de	orice	nuanţe	confesionale,	se	spune	că	fiecare	are	
credinţa	lui.	Dar	ce	credinţă?	În	Cuvântul	lui	Dumnezeu	găsim	câteva	
adevăruri	privind	credinţa.	În	primul	rând	ea	se	primeşte	de	la	
Domnul:	„cei ce au căpătat o credinţă de acelaşi preţ cu a noastră, prin 
dreptatea Dumnezeului şi Mântuitorului nostru Isus Hristos”	(2	Petru	
1:1).	Apoi	urmează	îndemnul	„să păstrezi credinţa şi un cuget curat”	(1	
Timotei	1:19),	fiind,	în	acelaşi	timp,	„păziţi de puterea lui Dumnezeu, 
prin credinţă, pentru mântuirea gata să fie descoperită în vremurile de 
apoi”	(1	Petru	1:5).	Dumnezeu	ne-a	dat	credinţa	şi	tot	El	ne	ajută	să	
rămânem	în	ea.	

Chiar	dacă	oamenii	spun	că	au	credinţă,	cea	adevărată	este	credinţa	
în	Dumnezeu	şi-n	Domnul	Isus	Hristos	care	schimbă	viaţa.	Iar	
aceasta	este	credinţa	pentru	care	suntem	îndemnaţi	să	luptăm.

Ca	oameni	plăcuţi	şi	iubiţi	de	Dumnezeu,	prin	credinţa	în	Domnul	
Isus	şi	prin	călăuzirea	Duhului	Sfânt,	să	nu	obosim	în:

Laudă şi mulţumire:
 ¶ Îl	lăudăm	pe	Dumnezeu	pentru	că	ne-a	dat	credinţa	în	Domnul	
Isus	prin	care	putem	să	fim	plăcuţi	înaintea	Lui.		

 ¶ Îl	lăudăm	pe	Dumnezeu	pentru	înaintaşii	noştri	care	au	luptat	
pentru	credinţă	şi	pentru	Evanghelie,	ca	ele	să	ajungă	şi	până	la	
noi.	

Smerenie şi pocăinţă:
 ¶ Ne	smerim	şi	ne	cerem	iertare	lui	Dumnezeu	pentru	slaba	
noastră	credinţă	în	unele	momente	din	viaţă.

 ¶ Ne	smerim	şi	ne	cerem	iertare	lui	Dumnezeu	pentru	că	uneori	
n-am	apărat	învăţătura	sănătoasă	a	Cuvântului	faţă	de	alte	
învăţături	greşite.

Cereri şi mijlociri:
 ¶ Îl	rugăm	pe	Dumnezeu	să	îi	întărească	pe	credincioşii	în	
vârstă	care	se	confruntă	cu	boli,	cu	neputinţe	trupeşti	sau	cu	
singurătatea.	

 ¶ Îl	rugăm	pe	Dumnezeu	să	ne	dea	putere	să	veghem	şi	să	trăim	
în	ascultare	de	El	în	aceste	vremuri,	şi	să	lucrăm	la	răspândirea	
Evangheliei	în	zona	în	care	trăim	fiecare.
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TEMATICĂ - RUGĂCIUNE PENTRU FAMILIE 2022
Îndemnăm pe credinciosii din Bisericile creştine după Evanghelie ca începând cu luna februarie, în prima joi din lună, 
pe lângă motivele obişnuite de rugăciune, să mijlocim în rugăciune având în vedere şi subiectul dedicat familiei.
În numărul revistei din ianuarie 2022 vor apărea motivele de rugăciune pentru lunile aprilie-mai-iunie.

FEBRUARIE 2022

Familia în planul lui Dumnezeu
Dumnezeu a făcut pe om după chipul Său, l-a făcut după chipul 
lui Dumnezeu: parte bărbătească şi parte femeiască i-a făcut.

Geneza	1:27

Din	totdeauna	lucrarea	lui	Dumnezeu,	tot	ceea	ce	
El	a	făcut	şi	face,	este	desăvârşit:	„Dumnezeu S-a 
uitat la tot ce făcuse; şi iată că erau foarte bune.”	
(Geneza	1:31)

În	acest	context	familia	naturală,	parte	a	lucrării	lui	
Dumnezeu,	reprezintă	expresia	cea	mai	perfectă	a	unităţii	
dintre	două	fiinţe	diferite,	bărbat	şi	femeie	care	se	unesc,	prin	
căsătorie,	sub	călăuzirea	Duhului	Sfânt!

Familia	nu	a	apărut	accidental,	iar	pentru	a	implementa	
scopul	în	vederea	căruia	a	fost	inclusă	în	planul	lui	Dumnezeu,	
soţul	şi	soţia	trebuie	să	cunoască	şi	să	trăiască	valorile	ce	
caracterizează	o	familie	frumoasă,	fericită,	binecuvântată,	de	
dorit,	singurul	loc	unde	bucuriile	se	dublează	iar	necazurile	se	
înjumătăţesc.

Nicicând	familia	naturală,	care	se	întemeiază	doar	prin	
căsătoria	dintre	un	bărbat,	reprezentantul	adult	al	sexului	
masculin,	şi	o	femeie,	ca	reprezentantă	adultă	a	sexului	
feminin,	nu	a	fost	sub	o	presiune	distructivă	ca	în	ultimii	ani.

Răspunsul	tuturor		acelora	care	sunt	şi	vor	să	rămână	
credincioşi	lui	Dumnezeu,	în	orice	vremuri	şi	împrejurări,	este	
să	facă	vizibil	tuturor	realitatea	împlinirii	în	familie	a	iubirii	
dintre	soţ	şi	soţie,	a	armoniei,	unităţii	şi	încrederii	reciproce.	
Să mulţumim pentru:
• Planul	lui	Dumnezeu	cu	privire	la	familie.
• Familia	în	care	am	crescut	sau	în	care	trăim	în	prezent.
Să mijlocim pentru:
• Familiile	în	care	şi-au	făcut	loc	trăiri	străine	de	Evanghelie:	

egoismul,	răutatea,	indiferenţa,	făţărnicia,	vorbirea	urâtă,	
lipsa	de	comunicare,	care	ameninţă	căsătoria	şi	au	efecte	
negative	asupra	copiilor.

• Familiile	care	nu	mai	frecveantează	Adunarea	locală	
Să cerem ajutor de la Dumnezeu pentru:
• Ocrotirea	familiei	noastre	de	orice	atac	menit	să	strice	

unitatea	ei.
• Discernământ	spiritual	în	înţelegerea	vremurilor	şi	a	

provocărilor	adresate	familiei	naturale.	

MARTIE 2022

Relaţia soţ-soţie în familia după 
voia lui Dumnezeu
„Supuneţi-vă unii altora, în frica lui Hristos!”	–	Efeseni	5:21

Relaţia	soţ-soţie	are	un	caracter	aparte,	incomparabil	
cu	orice	altă	relaţie	ce	se	poate	stabili	între	oameni.	
Aceasta	deoarece	are	un	cadru	clar	şi	anume	familia	
şi	principii	bine	definite,	care	nu	pot	fi	împlinite	decât	

în	acest	cadru,	respectând	valorile	stabilite	de	Dumnezeu,	cu	
scopul	primirii	binecuvântării	Lui.	

Este	o	mare	presiune	astăzi	pentru	a	defini	şi	trăi	această	relaţie	
funcţie	de	normalitatea	societăţii	şi	nu	după	standardele	lui	
Dumnezeu!

Sensul	supunerii	soţiei	faţă	de	bărbat	şi	a	acestuia	faţă	de	
femeie,	îşi	are	sursa	în	supunerea	faţă	de	Dumnezeu!	Biserica	
este	supusă	lui	Hristos	(Efeseni	5:24).	Iar	aceasta	nu	înseamnă	
o	stare	de	degradare	morală	în	dependenţă	umilitoare.	Din	
contră,	ea	este	sub	autoritatea	şi	dragostea	protectoare,	
jertfitoare	a	lui	Hristos!	Tot	aşa	trebuie	înţeleasă	„supunerea”	
soţiilor	faţă	de	soţi.	Iar	bărbaţii	sunt	chemaţi	să	îşi	iubească	
soţiile	precum	Hristos	Şi-a	iubit	Biserica.	Tiparul	căsătoriei	
şi	relaţiilor	soţ-soţie	nu	este	întocmit	de	oameni,	ci	are	la	
bază	modelul	Hristos-Biserică,	pe	care	suntem	datori	să	îl	
proclamăm	prin	vieţile	noastre	în	această	lume.	
Să mulţumim pentru:
• Soţul/soţia,	singura	persoană	pe	care	o	pot	iubi	şi	cu	care	

pot	împărtăşi	cele	mai	adânci	trăiri	sufleteşti.
• Soţul/soţia,	singura	persoană	care	se	„consumă”	zilnic,	atât	

fizic	cât	şi	emoţional	pentru	împlinirea	celuilalt.
Să mijlocim pentru:
• Soţii/soţiile	noastre	care	sunt	pe	cale	sau	chiar	şi-au	părăsit	

respectul,	preţuirea,	dragostea	în	relaţia	dintre	ei.
• Soţul/soţia	care	nu	mai	văd	nici	un	viitor	fericit	al	relaţiei	

dintre	ei.
Să cerem:
• Ca	binecuvântarea	lui	Dumnezeu	să	fie	căutată	din	toată	

inima	în	relaţia	soţ-soţie.
• Ca	bucuria,	dărnicia,	preţuirea	să	fie	sentimente	trăite	zi	

de	zi	în	relaţia	soţ-soţie.	
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O dilemă multiplă îl frământă pe 
dregătorul Pilat în ceasul în 
care urma să ia o decizie foarte 

importantă. Cine este Acesta? Este El 
Împăratul iudeilor? Să răstignesc pe 
Împăratul iudeilor? (vezi Ioan cap. 18 si 19).
Domnul Isus nu răspunde întotdeauna la 
curiozitatea firească a interlocutorului Său, 
dar, de data aceasta, are un răspuns care îl 
surprinde pe Pilat şi îi amplifică curiozitatea 
şi dilema cu privire la personajul special a 
cărui soartă, pământeşte vorbind, depindea 
de el. Vrând, nevrând, răspunsul Domnului îl 
face pe dregător să îşi pună o altă întrebare, 
aparent retorică, dar care arată că nu 
are de-a face cu un om obişnuit: „Ce este 
Adevărul?” (Ioan 18:38).
Răspunsul Domnului Isus ne poate surprinde 
şi pe noi care ne-am fi aşteptat ca El să 
afirme că a venit pentru a aduce oamenilor 
viaţa veşnică. În cazul acesta, El scoate în 
evidenţă un alt motiv al venirii Lui şi anume, 
acela de a fi Împărat care mărturiseşte 
despre Adevăr. Afirmând că pentru aceasta 
S-a născut, ne trimite cu gândul la întruparea 
Lui din fecioară, la semnificaţia acestui 
moment, la care creştinătatea meditează 
mai mult în aceste zile!
„De mult s-a scris că Se va naşte
Copilul care ne-a fost dat,
Şi-n ieslea Lui vom recunoaşte
Că El, de fapt, e Împărat!”

Ioan 18:37

Eu pentru aceasta M-am născutEu pentru aceasta M-am născut

 Valentin GIUROIU

14  Calea	Credinţei,	nr.	440,	noiembrie	-	decembrie	2021



N
AŞTER

EA D
O

M
N

U
LU

I

Naşterea	Domnului	Isus	înseamnă,	de	fapt,	apariţia	
în	lume	a	Aceluia	care	era	Împărat	din	veşnicie	şi	
care	era	recunoscut	de	oştile	cereşti	din	vremuri	
străvechi:	„cântarea mea de laudă este pentru 

Împăratul ... scaunul Tău de domnie, Dumnezeule este veşnic” 
(Psalmul	45:1,	6),	„cine este Acest Împărat al slavei? Domnul 
oştirilor, El este Împăratul slavei”	(Psalmul	24:10).

Oamenii	evlavioşi	recunoşteau	existenţa	unui	Împărat	al	slavei	
înainte	de	naşterea	Lui	în	urma	întrupării	şi	Îl	aşteptau	să	se	
facă	cunoscut	şi	omenirii	prin	naştere	la	vremea	hotărâtă	de	
Tatăl.	

Descoperim	în	Biblie	o	succesiune	de	momente	în	care	
Împăratul	ni	se	face	cunoscut	şi,	în	această	succesiune,	
naşterea	din	fecioară	este	un	apogeu	al	prezentării	Lui	ca	
Împărat.	Care	au	fost	momentele	acestei	secvenţe	şi	cum	am	
ajuns	să-L	cunoaştem	din	ce	în	ce	mai	bine	pe	Împărat?

Împăratul ne este 
descoperit în prorocii

Î
n	vechime,	între	fiii	lui	Iacov	a	fost	ales	Iuda	din	care	să	
se	nască	linia	împărătească	a	poporului	lui	Dumnezeu.	În	
binecuvântarea	pe	care	o	rosteşte	la	sfârşitul	vieţii,	Iacov	
se	referă	la	Iuda	şi	urmaşii	lui:	„Toiagul de domnie nu se 

va depărta de Iuda, nici toiagul de cârmuire dintre picioarele lui, 
până va veni Şilo.”	(Genesa	49:10).	Momentul	venirii	lui	Şilo	
(Mesia)	corespunde	cu	momentul	naşterii	Domnului,	când	se	
va	împlini	prorocia	binecuvântării	de	mai	sus,	şi	anume	că	„de 
El vor asculta toate popoarele”	(v.11).

Bogăţia	prorociilor	privitoare	la	Împăratul	care	va	veni	este	
greu	să	fie	prezentată	aici	în	mod	exhaustiv,	dar	câteva	din	
momentele	mai	importante	trebuie	să	fie	amintite:	„Eu am 
uns pe Împăratul meu în Sion... şi Domnul mi-a zis: ‹‹Tu eşti Fiul 
Meu, astăzi Te-am născut››”	(Psalmul	2:6-7).	Sunt	cuvinte	ale	
Vechiului	Testament	care	ne	îndreaptă	privirea	spre	Împăratul	
care	va	veni.	Psalmul	47	îndeamnă	credincioşii	să	cânte	
laude,	căci	„Dumnezeu este Împărat pe tot pământul”	(v.	6-8).	
În	aceeaşi	ordine	de	idei	să	nu	uităm	psalmii	93,	97,	99	care	
încep	cu	afirmaţia	convingătoare	că	„Domnul	împărăţeşte”.

Prorocul	Isaia	nu	rămâne	mai	prejos	atunci	când	ne	arată	că	
un	eveniment	cu	conotaţii	de	suveranitate	se	va	produce	în	
curând:	„Căci un Copil ni S-a născut, un Fiu ni S-a dat şi domnia 
va fi pe umărul Lui. Îl vor numi Minunat, Sfetnic, Dumnezeu tare, 
Părintele veşniciilor, Domn al păcii. El va face ca domnia Lui să 
crească şi o pace fără sfârşit va da scaunului de domnie al lui 
David.”	(Isaia	9:6-7).	Prorocul	Zaharia	la	rândul	lui	ne	vorbeşte	
despre	revenirea	glorioasă	a	Împăratului	care	va	avea	loc	în	
ziua	Domnului:	„În vremea aceea..., Domnul va fi Împărat peste 
tot pământul, ...va fi Singurul Domn şi numele Lui va fi singurul 
Nume”	(Zaharia	14:8-9).

Nu	pot	încheia	această	comoară	de	prorocii	care	ni-L	
descoperă	pe	Împărat,	fără	a	aminti	cuvintele	prorocului	Mica:	
„Şi tu Betleeme, Efrata, măcar că eşti prea mic între cetăţile de 
căpetenie ale lui Iuda, totuşi din tine Îmi va ieşi Cel ce va stăpâni 
peste Israel şi a cărui obârşie se va sui până în vremurile străvechi, 
până în zilele veşniciei.”	(Mica	5:2).

Dacă	Domnul	le-a	deschis	Scripturile,	„a început de la Moise 
şi de la toţi prorocii şi le-a tâlcuit ce era cu privire la El”	celor	doi	
ucenici	care	coborau	trişti	spre	Emaus,	aveau	convingerea	că	
punctele	de	mai	sus	cu	privire	la	venirea	Lui	ca	Împărat	n-au	
lipsit	din	prezentarea	Lui,	în	aşa	fel	că	inima	lor	ar	fi	trebuit	
să	ardă	când	vorbea	cu	ei	pe	drum.	În	felul	acesta,	trecem	la	
următorul	moment	al	secvenţei	pe	care	am	abordat-o.

Împăratul ne este 
descoperit în naşterea Lui

Afirmăm	că	naşterea	Domnului	reprezintă	un	
moment	de	vârf	în	prezentarea	Lui	ca	Împărat.	Am	
plecat	de	la	cuvintele	pe	care	le-a	rostit	înaintea	
lui	Pilat:	„Eu	pentru	aceasta	M-am	născut”	şi	

descoperim	în	prima	Evanghelie,	cea	scrisă	de	Matei,	revelaţia	
cu	privire	la	Împăratul.	Este	bine	cunoscut	de	către	cei	ce	
studiază	Scriptura,	că	în	această	Evanghelie,	Domnul	Isus	ne	
apare	ca	Acela	pe	care	poporul	lui	Îl	aşteaptă	ca	fiind	prorocit	
din	vechime	că	va	fi	Împăratul	Iudeilor.	

Pe	prima	pagină	a	Evangheliei	după	Matei	găsim	cartea	
neamului	lui	Isus	Hristos.	Începând	cu	Avraam,	ajunge	la	Iuda,	
cel	despre	care	s-a	spus	că	va	deţine	toiagul	de	cârmuire	până	
va	veni	Şilo.	Iată	că	Şilo	a	venit,	şi	este	fiu	al	împăratului	David	
şi	are,	deci,	drept	legal	la	deţinerea	tronului.	Israel	avea	nevoie	
de	un	împărat	care	să	asigure	eliberarea	de	sub	ocupaţia	
romană	şi	restabilirea	mândriei	naţionale	de	odinioară.	
Această	aşteptare	depăşea	vechile	frontiere	şi	iată	că	oameni	
înţelepţi	ai	Răsăritului	vizitează	Ierusalimul	în	dorinţa	de	a	se	
închina	Împăratului!

Unde	este	Împăratul	de	curând	născut	al	Iudeilor?	(Matei	
2:2),	întreabă	ei	producând	tulburare	în	cetate.	S-a	tulburat	
Irod,	dregătorul	edomit,	s-a	tulburat	întreg	Ierusalimul,	
mobilizându-se	cu	toţii	pentru	descifrarea	cuvintelor	
Scripturii.	Chiar	universul	a	pus	la	dispoziţia	magilor	un	astru	
călăuzitor	care	i-a	condus	la	Betleemul	unde	se	născuse	
Pruncul.

Evenimentul	care	a	urmat	confirmă	împlinirea	celor	scrise	
în	vechime	şi	Matei	simte	nevoia	să	folosească	sintagma	
„Împărăţia	cerurilor”	de	29	de	ori,	iar	cuvintele	„ca	se	
împlinească	ce	fusese	scris”	de	9	ori.

Evanghelia	acesta	a	fost	scrisă	pentru	a	ne	reda	esenţa	lucrării	
de	mântuire	săvârşite	de	Domnul		Isus,	Mesia	ce	fusese	vestit	
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mai	dinainte,	regele	iudeilor		care	a	fost	respins	de	ai	Săi	şi	
acceptat	de	neamuri.	Acest	adevăr	este	confirmat	de	interesul	
şi	cuvintele	magilor	care	au	proclamat	venirea	lui	Mesia	
înainte	de	orice	alt	reprezentant	al	poporului	ales.	Sunt	şi	
astăzi	evrei	care	respingându-L	pe	Mesia	al	Bibliei,	aşteaptă	un	
alt	Mesia,	pregătindu-se	în	acest	scop.	Este	interesant	însă	să	
ştim	cum	vor	afla	că	Şilo	pe	care	ei	îl	aşteaptă	face	parte	din	
seminţia	lui	Iuda,	căci	astăzi	s-a	pierdut	orice	genealogie	care	
ar	putea	aduce	lumină	în	acest	caz!?

„Isuse	Fiul	lui	David”	a	fost	chemarea	în	ajutor	venită	din	
partea	multor	oameni	aflaţi	în	suferinţă	şi	care	dovedeşte	că	
ei	au	asociat	naşterea	Lui	cu	originea	Sa	davidică.

Împăratul ne este 
descoperit la intrarea în 
Ierusalim

Eu	pentru	aceasta	M-am	născut”	şi	această	afirmaţie	
este	susţinută	şi	de	momentul	intrării	în	Ierusalim	din	
ultimele	zile	ale	lucrării	Sale.	„Spuneţi fiicei Sionului: 
Iată, Împăratul tău, vine la tine blând şi călare pe un 

măgar, mânzul unei măgăriţe.”	(Matei	21:5)	şi	apoi	„Osana Fiul 
lui David! Binecuvântat este Cel ce vine în Numele Domnului!” 
(Matei	21:9).	Luând	act	de	aceste	exclamaţii,	Domnul	le	
acceptă	şi	spune	celor	ce	le	respingeau:	„Oare n-aţi citit 
niciodată cuvintele acestea: Tu ai scos laude din gura pruncilor şi 
din gura celor ce sug?” (citat	după	Psalmul	8:2	în	Matei	21:16).

Da,	El	S-a	născut	ca	să	fie	Împăratul	care	mărturiseşte	despre	
Adevăr.	Cuvintele	pe	care	le	rosteşte	şi	evenimentele	prin	
care	trece	arată	că	El	este	Martorul	Credincios	care	confirmă	
adevărul	Scripturii,	că	El	Însuşi	este	Adevărul.	Confirmă	
adevărul	spus	de	Zaharia	nu	numai	cu	privire	la	lucrarea	de	
Păstor	bătut	şi	vândut,	nu	numai	de	revenirea	Lui	în	glorie,	
dar	şi	de	smerenia	de	care	dă	dovadă	la	intrarea	în	cetatea	
pentru	care	plânsese	(Luca	19:41).	A	fost	Împăratul	care	n-a	
avut	un	locaş	potrivit		în	care	să	se	nască,	nici	un	loc	unde	
să-şi	plece	capul,	nici	cal	alb	pe	care	să	intre	în	cetate	şi	nici	
chiar	un	loc	al	Său	în	care	să	fie	îngropat.

La	intrarea	în	cetate	era	aclamat	de	o	mulţime	care	Îl	
cunoştea	doar	în	parte,	care	nu	trecea	de	o	apreciere	bazată	
pe	firesc	şi	care	nu	vedea	în	El	pe	Mântuitorul	omenirii	şi	
amploarea	lucrării	Lui	spirituale.	Din	această	cauză	au	existat	
realităţile	din	Isaia	53	care	au	dus	la	respingerea	Lui	totală	şi	
la	lipsa	de	credinţă	a	celor	mai	apropiaţi	din	ucenicii	Săi:	„Noi 
trăgeam nădejde că El este Acela care va izbăvi pe Israel!”	(Luca	
24:11).

Şi	totuşi	El	nu	ezită	în	aceeaşi	zi	(după	Matei)	în	Templu,	să	
dovedească	autoritatea	pe	care	o	deţinea	în	casa	Tatălui	Său,	
arătând	prin	aceasta	originea	Sa.	„Eu	pentru	aceasta	M-am	

născut!”	Aceeaşi	autoritate	este	arătată	şi	în	blestemul	şi	
uscarea	smochinului	neroditor,	ceea	ce	ne	aminteşte	că	într-	
o	zi,	Împăratul	va	ocupa	şi	un	scaun	de	Judecător	drept.	Fără	
arme	şi	fără	oştire,	Împăratul	nu	atacă	fortul	Antonia	sau	
palatul	lui	Irod,	ci	în	dragoste	şi	neprihănire,	el	aduce	viaţa	
veşnică	şi,	mărturisind	despre	Adevăr,	aduce	mântuirea	celor	
dispuşi	s-o	primească.	El	era	într-o	misiune	divină!

Împăratul se face cunoscut 
în evenimentele din 
preajma morţii Sale

Î
n	vechime,	poporul	a	dorit	să	aibă	un	împărat,	„să fim 
şi noi ca toate neamurile”	(1	Samuel	8:20)	şi	Domnul	
le-a	dat.	Neascultarea	şi	idolatria	lor	i-a	dus	să	piardă	
această	stare	de	lucruri	şi	au	devenit	victimele	robiei	şi	a	

ocupaţiei	păgânilor.	De	fapt,	din	totdeauna	Domnul	avusese	în	
vedere	pentru	ei	un	alt	al	Împărat,	al	cărui	scaun	de	domnie	
îl	va	„întări	pe	vecie”	(2	Samuel	7:14).	Acest	scaun	de	domnie	
urma	să	fie	ocupat	de	Domnul	păcii,	de	Fiul	pe	care	Isaia	îl	
numea	„Minunat, Sfetnic, Dumnezeu tare”	(Isaia	9:6).

Şi	iată	că	la	„împlinirea vremurilor, Dumnezeu a trimis pe Fiul 
Său, născut din femeie”	ca	să	ne	răscumpere	pentru	Împărăţia	
Sa	(Galateni	4:4).	Poporul	lui	Dumnezeu	a	respins	această	
solie	pentru	că	nu	a	acceptat-o	prin	credinţă	„au pus mâna 
pe Fiul, l-au scos afară din vie şi L-au omorât”	(Matei	21:39),	iar	
Împărăţia	lui	Dumnezeu	a	fost	luată	de	la	ei.

Evenimentele	din	ultimele	zile	de	viaţă	ale	Domnului	Isus	
arată	cum	se	încheie	o	vreme	de	ostilitate	şi	ură	faţă	de	Fiul	
şi	culminează	cu	jertirea	Acestuia	pe	crucea	de	la	Golgota!	
Încă	de	la	instituirea	Mesei	Domnului,	El	făgăduieşte	că	Tatăl	
Său	deţine	o	Împărăţie	şi	va	mai	bea	din	rodul	viţei	numai	în	
vremurile	acesteia	(Matei	26:29).

Odată	cu	apariţia	Lui	înaintea	lui	Pilat,	se	declanşează	şi	marea	
dilemă	a	acestuia.	La	întrebarea	lui	Pilat	dacă	este	El	Împăratul	
iudeilor,	El	răspunde	afirmativ	(Matei	27:11),	dar	asta	nu-i	
împiedică	pe	ostaşi	să-L	batjocorească	şi	din	acest	punct	de	
vedere,	îmbrăcându-L	cu	o	haină	stacojie,	punându-I	o	cunună	
de	spini	pe	cap	şi	o	trestie	în	mâna	dreaptă	(Matei	27:28-29)	
zicându-i	în	batjocură:	„Plecăciune,	Împăratul	iudeilor”	(Ioan	
19:3).

Împăratul	care	fusese	ovaţionat	cu	câteva	zile	în	urmă	
este	trimis	la	cruce	de	autorităţile	cărora	li	se	alăturaseră	
mulţimile	derutate.	„Oricine se face pe sine împărat este 
împotriva Cezarului”	şi	„Noi n-avem alt împărat decât pe 
Cezarul”	(Ioan	19:12,	15)	reprezintă	sloganurile	de	osândire	
ale	poporului	adresate	Împăratului	lor.	Întreaga	evoluţie	a	
evenimentelor	ne	aminteşte	pilda	polilor	spusă	în	urmă	cu	
puţin	timp	de	Domnul	şi	de	reacţia	de	trădare	a	cetăţenilor:	
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„Nu vrem ca omul acesta să împărăţească peste noi”	(Luca	
19:14).	

Şi	Domnul	merge	la	cruce	pentru	că	Împărăţia	Lui	nu	era	
din	lumea	aceasta,	iar	Pilat,	recunoscând	că	totuşi	El	este	
un	Împărat,	Îl	osândeşte	lipsit	de	convingere,	dar	obligat	
de	presiunea	poporului.	Inscripţia	de	la	cruce	scrisă	în	trei	
limbi,	pe	care	a	afişat-o	Pilat	deasupra	capului	Lui,	rămâne	
peste	veacuri	un	simbol	al	jertfirii	Împăratului.	Este	o	situaţie	
unică,	fără	precedent,	ca	Împăratul,	după	ce	a	plâns	pentru	
cetatea	Sa,	să-şi	dea	şi	viaţa	pentru	salvarea	ei.	Moare,	nu	
numai	pentru	că	„S-a	făcut	pe	Sine	Fiul	lui	Dumnezeu”	aşa	
cum	spuneau	ei,	dar	şi	pentru	că	Şi-a	păstrat	demnitatea	de	
Împărat,	împlinind	ceea	ce	fusese	scris!	„Împărăţia Lui este 
o Împărăţie veşnică şi toate puterile Îi vor sluji şi-L vor asculta” 
(Daniel	7:28).

Împăratul se face cunoscut 
în evenimentele care au 
urmat jertfei

Umilirea	prin	care	a	trecut	Împăratul	ca	urmare	
a	întrupării	Sale	este	urmată	de	proslăvirea	Lui,	
de	înălţarea	Lui,	şi	de	numele	pe	care	I	l-a	dat	
Dumnezeu		(Filipeni	2:10).	„Îi voi da partea Lui la un 

loc cu cei mari şi va împărţi prada cu cei puternici, pentru că S-a 
dat pe Sine Însuşi la moarte"	(Isaia	53:12),	spunea	prorocul	cu	
şapte	sute	de	ani	înainte	de	naşterea	Domnului.

Trăim	astăzi	vremuri	cînd	venirea	Lui	în	lume	poate	fi	respinsă	
de	unii	şi	acceptată	de	alţii	(Ioan	1:12-13).	Toţi	care	o	primesc	
devin	cetăţeni	împreună	cu	sfinţii	(Efeseni	2:19)	şi	împreună	
intră	în	componenţa	unei	Împărăţii	spirituale	care	se	găseşte	
în	inimile	lor	(Luca	17:21).	Apostolul	Pavel	vede	în	această	
imagine	faptul	că	Hristos	se	naşte	de	data	aceasta	în	viaţa	
fiecărui	credincios:	„Copilaşii Mei pentru care iarăşi simt durerile 
naşterii, până va lua Hristos chip în voi”	(Galateni	4:19).

Va	veni	o	vreme	când	„Domnul va fi Împărat peste tot 
pământul”	(Zaharia	14:9)	şi	deşi	astăzi	„El stăpâneşte peste 
neamuri şi stăpâneşte pe pământ”	(Psalmul	46:10),	se	poate	
accepta	că,	în	urma	căderii,	Satan	este	„stăpânitorul	lumii	
acesteia”	(Ioan	14:30)	cu	puteri	limitate	conform	voinţei	lui	
Dumnezeu.

Ucenicii	în	vremea	Lui	credeau	că	Împărăţia	unică	şi	
universală	a	lui	Mesia	va	fi	înfiinţată		imediat	şi	dreptatea	va	
domina	întregul	pământ.	Nu	a	fost	uşor	pentru	ei	să	înţeleagă	
că	în	vremea	de	acum	există	o	formă	a	Împărăţiei	care	are	
caracter	tainic,	spiritual	şi	care	sălăşluieşte	în	inimile	celor	
născuţi	din	nou.

Pentru	aceasta,	Fiul	S-a	născut	prin	întrupare	în	lume,	dar	

este	necesar	ca	El	să	se	nască	în	inima	omului	şi	acesta	este	
suportul	Împărăţiei	spirituale	din	vremea	harului.	

Atunci,	la	Betleem,	a	venit	în	lume	Împăratul	în	chip	smerit	
ca	să	mărturisească	despre	Adevăr	şi	în	felul	acesta	să	câştige	
un	popor	care	să	aştepte	ca	El	să	vină	încă	o	dată,	de	data	
asta	ca	Împărat	care	va	domni	aplicând	principiile	Adevărului	
despre	care	mărturisise.	„Acest Isus care S-a înălţat la cer din 
mijlocul vostru va veni în acelaşi fel cum L-aţi văzut mergând la 
cer”	(Fapte	1:11).

Prima	Sa	apariţie	cu	ocazia	naşterii	din	fecioară	a	fost	
necesară	pentru	pregătirea	celei	de	a	doua	veniri	când	„orice 
ochi Îl va vedea şi cei ce L-au străpuns”	(Apocalipsa	1:7).	Din	
pricina	mărturiei	lui	Isus	de	la	prima	venire,	un	neam	întreg	
de	împăraţi	se	va	naşte	şi	vor	împărăţi	cu	Hristos	o	mie	de	
ani	(Apocalipsa	20:4).	El	va	cârmui	cu	un	toiag	de	fier	şi	va	
purta	numele	acesta:	„Împăratul împăraţilor şi Domnul domnilor” 
(Apocalipsa	19:15-16).

„Apoi va veni judecata şi ...domnia, stăpânirea şi puterea tuturor 
împărăţiilor... se vor da poporului sfinţilor Celui Prea Înalt... şi 
Împărăţia Lui este o Împărăţie veşnică şi toate puterile Îi vor sluji” 
(Daniel	7:26-27).

„Eu	pentru	aceasta	M-am	născut!”

Împreună	cu	lucrarea	de	mântuire	pe	care	a	dus-o	la	bun	
sfârşit	cu	ocazia	primei	veniri	pe	pământ,	El	a	dovedit	că	este	
Împăratul	slavei	în	faţa	căruia	porţile	veşnice	şi-au	ridicat	
capetele.	Curăţind	păcatele	„a	şezut	la	dreapta	măririi	în	
locurile	prea	înalte,	ajungînd	cu	atât	mai	presus	de	îngeri	cu	
cât	a	moştenit	un	nume	mult	mai	minunat	decât	al	lor”	(Evrei	
1:3),	căci	„scaunul	Tău	de	domnie	este	în	veci	de	veci”	iar	„Tu	
eşti	Acelaşi	şi	anii	Tăi	nu	se	vor	sfârşi”.	

Acesta	este	Mântuitorul	nostru	care	S-a	născut	în	Betleem,	
dar	care	va	stăpâni	cerul	pentru	totdeauna.	

*Articol republicat din nr. 422 noiembrie-decembrie 2018

”El e şi astăzi Împărat,El e şi astăzi Împărat,

Iar noi ne bucurăm c-avem,Iar noi ne bucurăm c-avem,

Un loc în veşnicul palat,Un loc în veşnicul palat,

Cu Împăratul din Salem!Cu Împăratul din Salem!
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Informaţii pentru Biserici

Vă	transmitem	mai	jos	un	comunicat	din	partea	Secretariatului	de	Stat	pentru	Culte,	cu	privire	la	
măsurile	care	se	aplică	pe	durata	stării	de	alertă,	începând	cu	data	de	9	decembrie	2021:
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Dacă se mai pot identifica şi alte persoane, în afară de cele deja menţionate, vă rugăm să ne scrieţi pe adresa redacţiei: 
secretariat.bce@gmail.com.

Rubrică realizată de Bogdan Emanuel Răduţ.

Piedici în calea uitării...  
fotografii din istoria trecută

Adunările Creştine după Evanghelie sunt formate din familii de credincioşi şi susţin familia naturală aşa cum a fost ea 
stabilită în planul lui Dumnezeu. Familia creştină este locul unde copiii sunt văzuţi ca binecuvântările lui Dumnezeu, şi 
sunt crescuţi în teama de Domnul şi în cunoaşterea Cuvântului. 

Vă prezentăm două portrete de familii:

Foto	1	–	Familia David şi Elena 
(Lenuţa) Teodorescu

Copiii: Ieremia, Magdalena, 
Rodica, Mircea şi Lucian. 

În fotografie apar primii patru 
copii.

Foto	2	 – Familia Silviu şi Elena 
(Lenţi) Cioată

Copiii: Cristiana, Silviu şi Ionuţ 
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Cuvântul Lui, născut din Tatăl,
E astăzi Fiu din cer venit,
El ia în stăpânire, iată-L,

Un Neam prin jertfă cucerit !

In El e toată plinătatea,
Dumnezeirii-n Univers,

Şi astfel s-a-mplinit Dreptatea,
Când vina-n Dragoste ne-a şters !

 În sulul cărţii este scris,
De-un plan etern de mântuire,

Prin care Tatăl L-a trimis,
Să schimbe moartea-n nemurire !

Noi, toţi, primisem din Adam,
Pedeapsa binemeritată,

Şi, fiind vrăjmaşi habar n-aveam,
Că-n cer, de fapt, avem un Tată !

 De ce se-agită azi popoare,
Şi-un Fiu străpuns dispreţuiesc,
De ce resping Iertarea ,oare,

 Şi un viitor împărătesc ?

Când El, cu braţ întins oferă, 
Tămăduirea din final,

De ce această lume speră,
Că nu va fi şi-un Tribunal ?

 De ce Te ţin la uşă, Doamne,
Nesocotindu-Te şi pruncii,

Când legea Ta o să condamne,
Călcarea gravă a poruncii !

Pe drumul Golgotei există
Răspuns la orice întrebare,
Dar omul încă mai rezistă,
Necredincios în nepăsare !

Vedem în jur,cu toţii, graba,
Cu care-aleargă de Crăciun,

Dar fără Fiul e degeaba,
Cum cerul şi pământul spun !

Din molimă sau din Scriptură,
N-avem nimic de învăţat,

Şi-n toat-această tevatură,
Nu sunt nădejdi de câştigat !

 Să nu uitaţi că Betleemul,
E doar un început de drum,
Ce poate să vă ia blestemul,
La Cruce, când priviţi acum !

 Mai bate, Doamne-Isuse iar,
La uşi ce par mereu închise,

Căci Tu mai poţi străbate chiar,
Mulţimi de sensuri interzise !

Curând Îl vom vedea în faţă,
Pe veşnicul Judecător,

Şi suntem condamnaţi la viaţă,
Când L-am avut Mântuitor !

Născut din Tatăl...

 Valentin Giuroiu

Vă dorim să aveți parte de sărbători cu 
har și binecuvântare!


